
 

                                                 ZAPISNIK

Sa 44. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje
Skupštine Crne Gore, održane 23. aprila 2014.godine

      Sjednica je počela sa radom u 10 sati.

      Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić,
predsjednik Odbora.
    
      Sjednici  Odbora  nijesu  prisustvovali  poslanici:  dr  Zoran
Srzentić,   Prim.dr  Izet  Bralić,  dr  Radovan  Asanović  i  dr  Novica
Stanić. 

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.

       Za sjednicu je predložen sljedeći:

         DNEVNI RED

1. INFORMACIJA  MINISTRASTVA  RADA  I  SOCIJALNOG
STARANJA KOJA SE ODNOSI NA NA SOCIJALNI KARTON I
NA  PLANOVE  SMJEŠTAJA  BESKUĆNIKA  KAO  I  ZAHTJEV
PARTIJE PENZIONERA CRNE GORE;

2. UPOZNAVANJE ČLANOVA ODBORA SA MOLBOM INSTITUTA
SOCIJALNE INKLUZIJE;

3. INFORMACIJA  OSNOVNOG  DRŽAVNOG  TUŽILAŠTVA  IZ
BERANA  POVODOM  ZAKLJUČKA  SA  KONTROLNOG
SASLUŠANJA  NA  TEMU:  ,,EPIDEMIOLOŠKA  SITUACIJA  U
BERANAMA'';

4. UPOZNAVANJE  ČLANOVA  ODBORA  SA  DOPISOM
MINISTARSTVA  ZDRAVLJA  VEZANO  ZA  ZAKLJUČKE  SA
ZAJEDNIČKE  SJEDNICE  ODBORA  ZA  ZDRAVSTVO,  RAD  I
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SOCIJALNO  STARANJE  I  ODBORA  ZA  RODNU
RAVNOPRAVNOST U 2013. GODINE.

 Prva tačka:  

      Predsjednik Odbora Zoran Jelić otvorio je raspravu o prvoj tački
dnevnog reda, Informaciji  Ministarstva rada i socijalnog staranja
koja  se  odnosi  na  socijalni  karton  i  na  planove  smještaja
beskućnika kao i  zahtjev partije penzionera Crne Gore i  pozvao
prisutne poslanike da uzmu učešća u raspravi. 

     Učešaća u raspravi uzeli  su poslanici:  Janko Vučinić,  Goran
Tuponja, Andrija Popović,  dr. Halil Duković i Neven Gošović.    

     Poslanik Janko Vučinić kazao je, da postoji neophodna potreba
za izradom socijalnog kartona za sve građane u Crnoj Gori, kako bi
socijalna davanja pripala onima kome su zaista neophodna.

      Poslanik Goran Tuponja smatra da Informaciji koju je dostavilo
Ministarstvo rada i socijalnog staranja nedostaje podatak kada će
u Crnoj Gori zaživjeti socijalni karton.

      Poslanik Andrija Popović apelovao je da Odbor uradi dodatni
pritisak  u  cilju  usvajanja  socijalnog  kartona.  Poslanik  Andrija
Popović naročito se osvrnuo na pitanje zaštite beskućnika. Smatra
da bi trebalo napraviti plan za beskućnike. Mišljenja je, da opštine
nijesu  uključene  u  ovu  problematiku.  Takođe,  smatra  da  je
potrebna saradnja Ministarstva rada i socijalnog staranja i opština
u cilju nalaženja prihvatljivog rješenja.

    Poslanik dr.  Halil  Duković smatra da, kada je o ovome riječ
akcenat  treba staviti  na  nevladin  sektor,  humanitarne i  vjerske
organizacije.  U  svijetu  se,  istakao  je,  ovakve  organizacije  bave
ovom problematikom. Smatra da država ne može sama da riješi
ovaj problem.
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    Poslanik Neven Gošović smatra da je Informacija koja se odnosi
na socijalni karton nepotpuna. Mišljenja je, da je, na ovoj sjednici
trebao  da  bude  prisutan  neko  iz  Ministarstva  rada  i  socijalnog
staranja kako bi se dobila potpunija informacija.

     Predsjednik Odbora je predložio da se u nekom narednom
periodu  održi  tematska  sjednica  koja  će  biti  posvećena
beskućnicima, na kojoj će pored nadležnih državnih institucija biti
pozvan i nevladin sektor. 

 Druga tačka:

      Predsjednik Odbora Zoran Jelić u okviru druge tačke dnevnog
reda upoznao je  članove Odbora sa  dopisom Instituta  socijalne
inkluzije, koji je uputila Biljana Alković, izvršna direktorica u tom
Institutu  a  ovim  zahtjevom  je  traženo  da  se  pomogne  Davoru
Sejdoviću koji je obolio od karcinoma vratnog dijela kičme. 

    Učešća  u  raspravi  na  ovu  temu  imali  su  poslanica  Zorica
Kovačević,  poslanik Halil Duković i poslanik Goran Tuponja. 

     Poslanica Zorica Kovačević  predložila je da treba urgirati na
direktora Fonda zdravstvenog osiguranja i Ministarstva zdravlja da
u  ovom  slučaju  prekrše  Pravilnik  i  da  se  ovoj  osobi  omogući
nastavak liječenja, s obzirom da se iz medicinske dokumentacije
može utvrditi da postoji poboljšanje njegovog zdravstvenog stanja.
Smatra da bi trebalo takvu vrstu preporuke uputiti i Ministrastvu
rada i socijalnog staranja. Poslanica Zorica Kovačević, takođe je
predložila da članovi Odbora od narednog ličnog dohotka izdvoje
jedan dio novčanih sredstava za pomoć Davoru Sejdoviću.

      Poslanik Halil Duković, složio se sa predlozima poslanice Zorice
Kovačević dodajući  da naročito  treba imati  u  vidu da se radi  o
mladoj osobi.
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     Poslanik Goran Tuponja, mišljenja je, da država ima zakonsku
regulativu  koju  treba  hitno  mijenjati.  Složio  se  sa  iznijetim
stavovima. 

     Predsjednik Odbora Zoran Jelić zaključio je da će se Odbor
obratiti  Ministarstvu zdravlja  i  Fondu za zdravstveno osiguranje
kako  bi  u  okviru  svojih  nadležnosti  pružili  pomoć  ovoj  osobi.
Takođe,  zaključeno  je  da  članovi  Odbora  pomognu  izdvajajući
određeni dio novčanih sredstava.

Treća tačaka:

    Predsjednik  Odbora  je  u  okviru  treće  tačke  dnevnog  reda:
Informacija  Osnovnog  državnog  tužilaštva  iz  Berana  povodom
zaključka  sa  kontrolnog  saslušanja  na  temu:,,Epidemiološka
situacija u Beranama'', kazao je da se iz dostavljenog akta može
zaključiti  da je Osnovno državno tužilaštvo iz  Berana preduzelo
dosta aktivnosti povodom zaključka sa kontrolnog saslušanja na
temu: ,, Epidemiološlka situcija u Beranama''.

   U  raspravi  na  ovu  temu  učestvovala  je  poslanica  Zorica
Kovačević i poslanik Zoran Jelić. 

   Poslanica Zorica Kovačević smatra da bi krajem godine trebalo
zatražiti dodatnu informaciju od Osnovnog državnog tužilaštva iz
Berana povodom  zaključka sa kontrolnog saslušanja nakon čega
će se utvrditi na koga je  odgovornost.

    Predsjednik Odbora Zoran Jelić,  konstatovao je da će Odbor
tražiti  dodatnu  informacija  od  Osnovnog  državnog  tužilaštva  iz
Berana povodom predmetnog  zaključka. 

  Četvrta tačka:
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    Četvrta  tačka  koju  je  Odbor  za  zdravstvo,  rad  i  socijalno
staranje razmotrio na ovoj sjednici bila je: Upoznavanje članova
Odbora sa dopisom Ministarstva zdravlja vezano za zaključke sa
zajedničke sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje i
Odbora za rodnu ravnopravnost u 2013. godini. 

     Predsjednik Odbora konstatovao je da je Ministarstvo zdravlja
postupilo  po  zaključku  sa  zajedničke  sjednice  Odbora  za
zdravstvo,  rad  i  socijalno  staranje  i  Odbora  za  rodnu
ravnopravnost koja je održana 2013. godine, te Odboru dostavilo
tražene podatke o broju mamografskih pregleda.

     U raspravi su učestvovali poslanici: Andrija Popović,  Zorica
Kovačević, Goran Tuponja i  Halil Duković.

     Poslanik Andrija Popović kazao je, da je zatečen i razočaran
dostavljenim podacima. Smatra da sve zavisi od čelnih ljudi, od
njihove  sposobnosti.  Mišljenja  je,  da  društvo  svakom  danom
nazaduje, kako je kazao onamo gdje treba da napreduje. 

     Poslanica Zorica Kovačević istakla je, da je Vlada Crne Gore
zajedno sa Ministarstvom zdravlja usvojila Nacionalni program za
skrining raka dojke. Ministarstvo zdravlja je obezbijedilo opremu
za sve domove zdravlja ali se ta oprema, na žalost, u pojedinim
domovima  zdravlja  ne  koristi.  Poslanica   Zorica  Kovačević  je
naglasila da se aparati  koji  su stari  deset i  više godina više ne
mogu koristiti.  Ima slučajeva, kako je kazala da se u domovima
zdravlja postoje aparati stari deset i više godina koji se ne koriste.
Poslanica Zorica Kovačević smatra da treba donijeti zaključak na
ovom Odboru, da se što prije krene sa realizacijom Nacionalnog
programa  za  skrining  raka  dojke  i  takav  zaključak  uputiti
Ministarstvu  zdravlja.  Istakla  je,  da  je  Dom  zdravlja  Podgorica
poslednjih  godina  maksimalno,  kako  je  kazala  krenuo  sa
mamografskim pregledima. Poslanica Zorica Kovačević predložila
da se uputiti  apel  i  ministru zdravlja kako bi  izvršio pritisak na

5



izabrane  doktore  da  upućuje  pacijentkinje  na  mamografske
preglede. 

     Poslanik  Goran  Tuponja  je  predložio  da  treba   što  prije
reagovati  kako bi se ovakvi podaci promijenili  jer  smatra da su
poražavajući.  

     Poslanik Halil Duković, mišljenja je da su za ovakve rezultate
jednim dijelom odgovorne i žene, ističući da ne postoji žena koja je
tražila  da se uradi  mamografski  nalaz a da joj  se  nije  izašlo  u
susret. Podsjetio je da postoje dvije vrste mamografskih pregleda,
pregledi po indikaciji kada žena osjeti neke promjene i preventivni
koji se radi nakon 40 godine života i koji se po protokolu radi svake
dvije godine. A da bi se pregled uradio svake dvije godine kako je
kazao,  potrebno je da postoji  savjesna žena koja brine o svom
zdravlju. Nadalje, kazao je da se postavlja pitanje koliko je nekom
radiologu  isplatljivo  da  ide  na  sjever  Crne  Gore  i  očitava
mamografske preglede.  Zaključio je, da je veoma teško pripremiti
kadar da radi na novim savremenim aparatima, da to zahtijeva
vrijeme  i  novac,  dodajući  da  je  najveća  odgovornost  na
zdravstvenom sistemu ali na povećanje broja oboljelih utiče i niz
drugih faktora.  Kada je o ovome riječ,  poslanik Halil  Duković je
zaključio da se posebno mora obratiti pažnja na sjever Crne Gore.

       Predsjednik Odbora Zoran Jelić kazao je da će Odbor uputiti
dopis  Ministarstvu  zdravlja  kojim  će  inicirati  predlog  poslanice
Zorica Kovačević.

       Sjednica je završena u 11 sati i 15 minuta.  

  

Br.00-63-12/14
Podgorica, 22. oktobar 2014.godine

Sekretar Odbora                                                                   
Predsjednik Odbora 
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Momir Joksimović                                                                         
Zoran Jelić 
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